
Zápis z členské sch ůze Spole čenstva výrobc ů a prodejc ů zdravotnických prost ředků, o.s. 
 
 
 
Termín konání: 27.dubna 2015 (10:00 – 13:45) 
Místo konání: kinosál VZP, Na Perštýně 6, Praha 1 
 
Přítomni: dle prezenční listiny 
 
Schůzi zahájila a řídila předsedkyně Šárka Dvořáková 
 
 
Program: 
 
1. Zahájení 
2. Zpráva o činnosti představenstva od minulé schůze 
3. Hospodaření SVPZP za minulý rok (zpráva kontrolní komise) 
4. Platnost zákona o zdravotnickém prostředku od 1.4.2015 (vyhlášky, informace, nový RZPRO a povinnost firem) 
5. Stav a budoucnost kategorizace zdravotnických prostředků a jejich úhrady 
6. Problematika VZP (zařazování do Číselníku VZP s ohledem na bod 13, platnosti poukazů, nadstandardní 
 příslušenství cirkulovatelných ZP, aktuální informace) 
7. Smlouvy se zdravotními pojišťovnami 
8. Diskuse 
9. Závěr 
 
 
1. Předsedkyně přivítala členy schůze a přednesla program schůze s drobnými změnami – zapracovanými 
 informacemi a čerstvými novinkami posledních dnů. 
2. Předsedkyně podrobně seznámila členy SVPZP s činností Společenstva a představenstva od minulé schůze. 
  
 Další informace se týkaly vzniku odboru obchodu VZP, jehož cílem je zlepšení vztahů jak mezi pojišťovnou a 
 pojištěnci, tak i mezi pojišťovnou a smluvními partnery. Ředitelem nového odboru je ing. Josef Urban. 
 Předsedkyně po osobním setkání s ing. Urbanem věří, že i s ohledem na jeho praktické zkušenosti 
 (bývalý zaměstnanec B.Braun Medical s.r.o. a MARTEK MEDICAL a.s.) se podaří naše postupně se zlepšující 
 vztahy s VZP ještě více upevnit. 
 
 Ing. Menšíková, ředitelka projektu MEDICAL FAIR Brno, překvapivě oznámila zrušení jarního termínu. Pořadatel 
 Veletrhu zdravotnické techniky a zdraví, Veletrhy Brno, a.s.  se rozhodl bez konzultace s vystavovateli 
 přesunout termín na 21.-24.10.2015. Tato informace vyvolala mezi  vystavovateli značné rozpaky a nevoli. 
 Firmy zbytečně investovaly do propagace, a navíc podzimní termín koliduje s jejich podzimními zahraničními 
 aktivitami. Většina z členů Společenstva, kteří plánovali účast v jarním termínu, se rozhodla na podzim výstavy 
 nezúčastnit. 
 
 Člen Společenstva LOANA ROŽNOV a.s. oznámil rozdělení společnosti a převod veškeré zdravotní výroby na 
 společnost LOANA NANO MEDI s.r.o.. Společnost LOANA ROŽNOV a.s. požádala, aby se jejím  nástupcem ve 
 Společenstvu stala společnost LOANA NANO MEDI s.r.o. se všemi právy a povinnostmi. Viz. přiložená Dohoda 
 o převodu služeb. Společenstvo tento návrh jednomyslně odsouhlasilo. 
 

3. Zprávu kontrolní komise o hospodaření za rok 2014 přednesl předseda komise ing. Pavel Tichý. Kontrolní 
 komise se usnesla, že SVPZP v roce 2014 hospodařilo úsporně, účetnictví je vedeno podrobně a zodpovědně. 
 Neshledala žádné nedostatky. Účetní závěrka za rok 2014 s detailními rozpisy výnosů a nákladů byla na 
 členské schůzi připravena k nahlédnutí. 
 
       4. S účinností od 1.4.2015 platí předpis 268/2014 Sb. Zákon o zdravotnických prostředcích a o změně zákona č. 
 634/2004 Sb.  S účinností od 3.4.2015 pak prováděcí předpisy 61/2015 a 62/2015. Podrobné informace a 
 dotazy k novému zákonu přednesl na minulé členské schůzi JUDr. Jakub Král. Členové společenstva mohou v 
 případě nejasností využít samostatně (na vlastní náklady) nabízené pomoci JUDr. Krále na adrese: 
 jakub.kral@portamedica.cz, www.portamedica.cz. SÚKL zorganizoval několik seminářů na téma 
 Nový zákon o zdravotnických prostředcích z pohledu SÚKLu se zaměřením na poskytovatele zdravotních 
 služeb. 

  
 Miroslava Krůdlová (Ergon,a.s.) informovala o problémech, se kterými se v souvislosti s novým zákonem 

 nejvíce potýkají členové Společenstva. Jsou to především doba použitelnosti poukazu (možnost prodloužení 
 lékařem) a podmínky výdeje (požadavky na odbornost) u smluvních výdejců i pro rizikovou třídu I. Zde se 
 projevila výrazná nerovnost mezi smluvními partnery a NZZ. Zatímco u smluvních partnerů není odbornost dle 
 §49 vyžadována, v případě NZZ je  přítomnost pracovníka s požadovaným vzděláním vyžadována po celou 
 "výdejní dobu" na každé výdejně. 

 JUDr. Král nazačil, že toto nařízení lze krkolomně obejít formou tzv. zásilkového výdeje. 
  



 Na základě nového zákona o ZP byla vytvořena nová aplikace pro Registr zdravotnických prostředků (RZPRO), 
 jehož správou byl Ministerstvem zdravotnictví ČR pověřen SÚKL. Veškeré údaje oznámené podle §31 zákona o 
 ZP z původního Registru zdravotnických prostředků byly ministerstvem převedeny do nového RZPRO. 
 Jednotlivé firmy budou prostřednictvím datové schránky v průběhu května obeslány nejprve přístupovým kódem 
 do RZPRO ke kontrole stávajících údajů. Po zkontrolování a potvrzení uvedených údajů budou firmy opět 
 prostřednictvím datové schránky informovány, jak vytvořit a aktivovat uživatelský účet. 

 
     5.Firmy byly dotázány, zdali se pokusily v souvislosti s nepříznivými vývoji dolaru a eura zažádat VZP o 

 zvýšení cen ZP hrazených z veřejného zdravotního pojištění, resp. možnost navýšení doplatku pacientem. 
 Situace je pro mnohé distributory již neúnosná a stojí za úvahu, zdali nepodniknout společné kroky za zlepšení 
 situace. 

 
     6.Zařazování nových výrobků do Číselníku VZP je především s ohledem na požadovaný bod 13 (doložení úhrad 

 přihlašovaných zdravotnických prostředků v ostatních státech EU) velmi komplikované, pro mnohé členy 
 společensta takřka neřešitelné. Petr Kotík (Patron Bohemia) popsal vývoj situace od první (a zatím poslední) 
 schůzky s ředitelem VZP ing. Kabátkem a MUDr. JUDr. Hoňkem, kdy bylo ze strany VZP konstatováno, že 
 nesplnění bodu 13 není důvod k zařazení výrobku do Číselníku. Následující roky však ukázaly, že situace 
 zůstala nezměněná. S podobnými problémy se potýkají také někteří členové  AVDZP. Asociace iniciovala 
 schůzku s vedením VZP, která by se měla uskutečnit v nejbližší době. Za Společenstvo se schůzky zúčastní 
 pracovní skupina pod vedením Petra Kotíka. Dalšími členy naší skupiny jsou Mgr. Přemysl Vlach (Otto Bock ČR 
 s.r.o.) a  Mgr. Renata Čížková (Aries, a.s.). Podněty k jednání zasílejte, prosím, přímo jednotlivým členům 
 skupiny na adresy: petr.kotik@patron.eu, p.vlach@ottobock.cz, cizkova@aries.eu. 

 
 7. Antidatované smlouvy VZP s platností do 30.6.2015 obdrželi členové Společensta teprve v průběhu března 

 a dubna. Ostatní pojišťovny řeší smlouvy nezávisle a přistupují ke smluvním partnerům individuálně. 
 Například Vojenská ZP chce uzavírat smlouvy pouze se silnými partnery. 

 
        8.Termíny příštích schůzí Společenstva: 9.9.2015 a 25.11.2015. Do konce roku 2015 musí být odsouhlaseny 

 změny stanov a názvu Společenstva. 
 
9. Předsedkyně poděkovala členům za účast a ukončila schůzi ve 13:45. 
 
 
 
 
 


